
Z á p i s 
z 13. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 16. září 2024 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 
 
 
Přítomni: p. Vladimír Hroch, Mgr. Josef Zika, Ing. Jan Leimer, Ing. František Žák,  
                        Bc. Jan Beran, p. Martin Smička, Ing. Marek Papoušek – zastupitelé obce 
 
  
Občané dle prezenční listiny.  
 
 
Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:10 hodin starostou obce 
panem Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace 
podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna 
v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 8. září 2024 
do 17. září 2024 včetně. Současně byla tato informace zveřejněna na elektronické úřední desce 
a vyhlášena místním rozhlasem. 
Zápis z 12. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 
Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno všech sedm 
členů zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 
 
 
Zapisovatelka: p. Ivana Bubelová 
Ověřovatelé zápisu: p. Martin Smička, Ing. Marek Papoušek 
 
 
Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách a zároveň podal návrh na 
úpravu programu v tomto znění: 
 
 
Navržený upravený program: 
2024.13.1 Schválení programu 
2024.13.2 Úkoly z minulého jednání 
2024.13.3 Rozpočtová opatření 
2024.13.4 Schválení finanční podpory žáků ZŠ Rájec na školní rok 2024/2025 
2024.13.5        Změny v oblasti účetnictví a DPH 
2024.13.6 Dotatek se zhotovitelem kanalizace Rájec 
2024.13.7 Kanalizace Rájec 
2024.13.8 Schválení smlouvy o spolufinancování projektu „SECAP Horní Pomoraví“ 
2024.13.9 Schválení smlouvy o posktytnutí příspěvku na  zajištění dopravní obslužnosti 
2024.13.10      Různé: Projekt optické sítě CETIN 
 
 
Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k navrženému programu. 
K návrhu programu nebyly vzneseny návrhy na doplnění.  
 
 
 
ad 2024.13.1 Schválení programu 
Hlasování o navrženém upraveném programu:   

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  
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ad 2024.13.2 Úkoly z minulého jednání 
Mgr. Josef Zika připomněl úkoly z minulého jednání ZO Rájec: 
1. Zabudování zpomalovacích prvků v ulici od hlavní komunikace směrem na horní konec. 
Starosta uvedl, že oslovil Ing. Tužína, aby zpracoval projektovou dokumentaci a navrhl typy 
vhodných prvků. Dokumentace bude zpracována v roce 2025.  Z jednání vyplynulo, že obec 
musí kontaktovat firmu, která se přímo zabývá dopravním značením. Byla oslovena firma 
Dopravní značení Svoboda z Olomouce a zatím nemáme žádné jiné informace. Zastupitelé 
projednávali tuto problematiku a přiklání se vybrat takové zpomalovací prvky, které se dají 
snadno odmontovat vzhledem k připravované výstavbě kanalizace. Úkol trvá. 
 
2. Arboristické práce – ořez stromů, kácení a náhradní výsadba. 
Agentura ochrany přírody a krajiny Olomouc podala obci Rájec nabídku na provedení 
arboristických prací. V současné době zpracovává dokumentaci. Bude se jednat o kácení stromů 
a novou výsadbu na dolním konci. V okolí řeky Sázavy je třeba vybrat vhodné druhy dřevin. 
Úkol trvá. 
 
3. Doplnění člena kontrolního výboru 
Pro další jednání jsou navrženi p. Filip Šamalík, p. Daniel Žák a slečna Natálie Ziková. Úkol 
trvá. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
ad 2024.13.3 Rozpočtová opatření 
Rozpočtová opatření č. 4/2024 dle ZRR č. 5/2024 byla schválena starostou dne 30. června 2024. 
Rozpočet příjmů byl navýšen celkem o 16 000 Kč. Jedná se o „Neinvestiční přijaté transfery od 
kraje“ dotace na vybavení a zajištění akceschopnosti JSDH na rok 2024.                                                                                                                 
Rozpočet výdajů byl zvýšen také o celkem 16 000 Kč. A to na paragrafu „Požární ochrana“ jako u 
příjmů. Jedná se o zmiňovanou dotaci pro JSDH. Dále byly provedeny přesuny v rámci paragrafu 
„Ostatní záležitosti kultury“ na úhradu autorských práv z konaných plesů v roce 2023 a 2024. Dále 
došlo k přesunům mimo paragraf pro zajištění vlastních finančních prostředků pro dofinancování 
pořízení vybavení JSDH. Část financování nebyla zapojena. Zastupitelé byli s rozpočtovými 
změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. Rozpočtová opatření byla dle pověření 
zastupitelstva schválena starostou i místostarostou  a jsou zveřejněna na elektronické úřední desce 
obce Rájec. 
Rozpočtová opatření č. 5/2024 dle ZRR č. 6/2024 byla schválena starostou dne 31. července 2024. 
Rozpočet příjmů byl navýšen celkem o 362 500 Kč. Nejvyšší částkou 206 000 Kč byly „Příjmy 
z daní“.  Další navýšení je na paragrafu „Obecné příjmy a výdaje z finančních operací“ jde o 
příjem z úroků u Banky Creditas. V příjmech je také počítáno s dotací od Olomouckého kraje na 
Volby do krajských zastupitelstev ve výši 31 500 Kč a příjem za dočasné užívání pozemků od 
společnosti Kavyl spol. s.r.o.  
Rozpočet výdajů byl navýšen také o celkem 362 000 Kč. Je zde počítáno rovněž jako u příjmů 
s dotacemi od Olomouckého kraje na Volby do zastupitelstev. Dále byly rozpuštěny finanční 
prostředky ve výši příjmů na „Pěstební činnost“ – oprava traktoru Kioti, „Odvádění a čištění 
odpadních vod“ - ostatní služby pro kanalizaci, „Pitná voda“ – oprava hydrantu. Navýšení 
proběhlo také na položkách elektrické energie. Část financování nebyla zapojena. Zastupitelé byli 
s rozpočtovými změnami seznámeni. Nikdo k návrhu připomínky nevznesl. Rozpočtová opatření 
byla dle pověření zastupitelstva schválena starostou i místostarostou a jsou zveřejněna na 
elektronické úřední desce obce Rájec.                                     
Rozpočtová opatření č. 6/2024 dle ZRR č. 7/2024 byla schválena starostou dne 1. srpna 2024. 
Úprava proběhla jen v části financování jako příprava pro uzavření krátkodobého termínovaného 
vkladu ve výši 5 000 000 Kč na dobu tří měsíců u Banky Creditas. Zastupitelé byli s rozpočtovými 
změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. Rozpočtová opatření byla dle pověření 
zastupitelstva schválena starostou i místostarostou  a jsou zveřejněna na elektronické úřední desce 
obce Rájec. 
Rozpočtová opatření č. 7/2024 dle ZRR č. 8/2024 byla schválena starostou dne 30. srpna 2024. 
Rozpočet příjmů byl navýšen celkem o 571 000  Kč. Největší částkou je přijatá platba ve výši 
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500 000 Kč. Jde o účelovou investiční dotaci  SZIF na pořízení lesnické technicky – pořízen 
traktor Kioti již v prosinci minulého roku. Další položkou příjmů jsou „Příjmy z daní“.   
Rozpočet výdajů byl taktéž navýšen o částku 571 000 Kč. Následně příjmy rozpuštěny například 
na paragrafy: „Odvádění a čištění odpadních vod“ pro připravovanou stavbu kanalizace, „Pěstební 
činnost“ na pohonné hmoty, „Kulturní záležitosti“ oprava malování na KD, nebo „Činnost místní 
správy“ oprava fasády na budově školní jídelny. Část financování nebyla zapojena. Zastupitelé byli 
s rozpočtovými změnami seznámeni. Nikdo k návrhu připomínky nevznesl. Rozpočtová opatření 
byla dle pověření zastupitelstva schválena starostou i místostarostou a jsou zveřejněna na 
elektronické úřední desce obce Rájec.  
Změna rozpisu rozpočtu ZRR č. 9/2024 byla schválena starostou obce dne 31. srpna 2024. Změna 
byla provedena z důvodu opravit rozpočet obce z položky 4216 „Ostatní investiční přijaté transfery 
ze státního rozpočtu“ na položku 4213 „Investiční přijaté transfery ze státních fondů“. Přijaly jsme 
od SZIF na účet účelovou investiční dotaci na pořízení traktoru Kioti. Změna se týkala jak 
evropského, tak národního podílu. Dotace má proto pro každou část svůj účelový znak. 
                                  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

ad 2024.13.4 Schválení finanční podpory žáků ZŠ Rájec na školní rok 2024/2025 
Starosta informoval, že již několik let se schvaluje finanční podpora pro žáky Základní školy 
Rájec. Navrhl schválit příspěvek i pro školní rok 2024/2025, a poskytnout finanční příspěvek ve 
výši 3 000 Kč každému žáku 1. ročníku základní školy a 1 000 Kč všem ostatním žákům 
základní školy. Dále pokračovat i v příspěvku na stravování ve školní jídelně, a to ve výši 10 Kč 
na každý oběd při účasti žáka ve výuce. Podmínkou poskytnutí finanční podpory je evidence 
žáka v ZŠ Rájec k 30. září 2024. Jiný návrh nebyl podán. 
Hlasování o schválení finančního příspěvku žákům ZŠ Rájec na školní rok 2024/2025, a to 
pro každého žáka 1. ročníku základní školy ve výši 3 000 Kč a všem ostatním žákům 
základní školy 1 000 Kč. Podmínkou poskytnutí příspěvku je evidence žáka v ZŠ Rájec 
k 30. září 2024. Dále bude žákům školy náležet příspěvek v částce 10 Kč na každý oběd při 
účasti žáka ve výuce: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 1 
 
ad 2024.13.5 Změny v oblasti účetnictví a DPH 
V průběhu měsíce srpna byla podána žádost na Finanční úřad pro Olomoucký kraj o registraci 
plátce DPH. Od 1. září 2024 byla Obec Rájec zařazena Finančním úřadem pro Olomoucký kraj 
jako plátce DPH. Největším přínosem bude možnost snižovat náklady odpočtem DPH při 
výstavbě kanalizace. Z diskuze vyplynula potřeba ke konci roku připravit a schválit nové ceníky 
na rok 2025. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
ad 2024.13.6 Dodatek č. 1 se zhotovitelem kanalizace Rájec 
Obdrželi jsme návrh dodatku ke smlouvě se zhotovitelem kanalizace Společnost Rájec BAK + 
EVT + LB 2000, kde dochází k úpravě požadovaného objemu prací. Úprava nepředstavuje 
podstatnou změnu závazku ze Smlouvy o dílo ze dne 14. února 2023, nemění celkovou povahu 
díla a její potřeba vznikla v důsledku okolností, kdy obec neobdržela dotaci ve výši sedmdesát 
procent. Tuto skutečnost (změnu výši dotace) nemohla obec ani při vynaložení náležité péče při 
zadávání veřejné zakázky předvídat. Obec hledá způsoby jak dokončit projekt s nižší dotační 
podporou. 
Hlasování o uzavření Dodatku č. 1 Smlouvy o dílo ze dne 14. února 2023 se zhotovitelem 
Společnost Rájec BAK + EVT + LB 2000 a pověření starosty k podpisu: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
ad 2024.13.7 Kanalizace Rájec 
K dnešnímu dni nemá Obec Rájec uzavřenou smlouvu se SFŽP ČR o dotaci, nemá ani 
uzavřenou Smlouvu se SFŽP ČR o půjčce. V těchto dnech probíhá kontrola výběrového řízení na 
zhotovitele. Přípravné kroky s projektovou manažerkou Janou Krumbholcovou a finanční 
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manažerkou Monikou Odlevákovou, obě ze SFŽP, jsou pozastaveny. Na základě dřívějších 
informací si obec připravuje podklady k půjče ze státního fondu. Jedná se o ocenění majetku 
obce, který by byl vhodný jako zástava k půjče. Tyto materiály budou použity i k aktualizaci 
pojistných smluv. Další zasedání schvalovací komise bude asi za měsíc. Z těchto zmiňovaných 
důvodů Obec Rájec nezahájí výstavbu projektu Obecní kanalizace Rájec s napojením na ČOV 
Zábřeh k 1. říjnu 2024 jak bylo plánováno. Je třeba vyčkat na uzavření těchto smluv se SFŽP ČR 
o financování projektu. Zastupitelstvo vzneslo požadavek zajistit účast Ing. Calábkové na příštím 
zasedání ZO.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
       
ad 2024.13.8 Schválení smlouvy o spolufinancování projektu „SECAP Horní Pomoraví“ 
Obec Rájec se zapojila do projektu SECAP Horní Pomoraví a obcí Mikroregionu Zábřežska. Jde 
o zpracování Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima. Na projekt je dotace, ale také je 
ještě spolufinancován i ze strany obcí poměrnou částí podle počtu obyvatel. Na Obec Rájec 
připadá částka 10 411 Kč. Vzniklé strategické materiály, které obec získá ke konci roku 2025, 
budou vyžadované při žádostech o dotace v oblastech energetiky. 
Hlasování o uzavření Smlouvy o spolufinancování projektu a uhrazení spoluúčasti  
Obce  Rájec na projektu SECAP Horní Pomoraví ve výši 10 411 Kč s MAS Horní 
Pomoraví o.p.s. se sídlem Hanušovice, Hlavní 137, PSČ 788 33 a pověření starosty 
k podpisu: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
ad 2024.13.9 Schválení smlouvy o posktytnutí příspěvku na  zajištění dopravní obslužnosti 
Jde o příspěvek obcí provozovateli. Hlavním, kdo obslužnost financuje, je Olomoucký kraj. 
Obnovuje se nepravidelně. Zastupitelstvo Olomouckého kraje schválilo na svém zasedání  
dne 26. února 2024 novou smlouvu o poskytnutí příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti 
Olomouckého kraje pro rok 2024, která garantuje zastropování inflační doložky již pro letošní 
rok. Smlouva neobsahuje sankční ustanovení a umožnňuje meziroční propočet dle počtu trvale 
žijícíh obyvatel. Stanovená výše pro naši obec činí celkem 107 420,30 Kč. Obec přispívá 
čtvrtletně a i nadále zůstaneme u čtvrtlení platby. 
Hlasování o uzavření Smlouvy o poskytnutí příspěvku na rok 2024 ve výši 107 420,30 Kč 
na zajištění dopravní obslužnosti Olomouckého kraje s Koordinátorem Integrovaného 
dopravního sytému Olomouckého kraje se sídlem Olomouc – Hodolany, Jeremenkova 
1211/40b, PSČ 779 00 a pověření starosty k podpisu: 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
ad 2024.13.10 Různé:  
1. Projekt optické sítě CETIN 
Pokračuje příprava projektu firmy CETIN a. s., modernizace telekomunikační infrastruktury 
Rájce spočívající v rozšíření optické sítě. Realizace bude hrazena z prostředků CETINU. Máme 
k dispozici zákres stávající sítě optické a metalické. Některým místům je třeba věnovat větší 
pozornost z různých důvodů. Další informace budou průběžně sdělovány. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
2. Základní škola – volné peněžní prostředky  
Dne 28. srpna 2024 byla v ZŠ Rájec provedena veřejnoprávní kontrola. Bylo zjištěno, že škola 
má všechny finanční prostředky vedeny na BÚ u České spořitelny a.s. Jiný účet nemá. Škola má 
volné finanční prostředky na dvou účtech 411 a 413 – Fond rezerv a Fond odměn. Tyto 
prostředky by se mohly lépe zhodnotit na spořicím účtu, případně na termínovaném účtu u téže 
banky. Paní ředitelka je s výsledkem kontroly seznámena. Již na 12. zasedání ZO konaném  
24. června 2024 se předseda finančního výboru Ing. Jan Leimer dotazoval na toto téma. Starosta 
oslovil krajskou kontrolorku p. Marii Jakubcovou s dotazem, zda může škola volné prostředky 
zhodnotit – uložit na účet s vyšším úrokem. Bylo mu sděleno, že to z jejich strany není 
předmětem kontroly, ale nemělo by to ničemu vadit. Je třeba domluva mezi p. ředitelkou ZŠ a 
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účetní školy, aby si ujasnily, o jak vysokou finanční část ze zmiňovaných fondů by se jednalo.  
Je třeba si ponechat finance na pravidelné běžně se opakující výdaje zajišťující chod a provoz 
školy. Škola plánuje opravu školní kuchyně ve výši 500 000 Kč. Tato částka musí být také včas 
k dispozici pro případné úhrady faktur. Pan Leimer navrhuje setkání ředitelky ZŠ se zástupci 
obce k projednání a vyřešení této situace. Zastupitelstvo obce schvaluje a pověřuje  
paní ředitelku, aby volné prostředky (po dohodě s účetní školy) lépe zhodnotila. Škola dodá 
podklady o způsobu naplnění zadaného úkolu do 31. října letošního roku. 
Hlasování o pověření ředitelky ZŠ Mgr. Jany Grünwaldové k lepšímu zhodnocení volných 
prostředků školy na spořícím, případně termínovaném účtu u České spořitelny a.s.: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
Diskuse: 
Pan Martin Smička se dotázal, jestli je možné koupit pracovní nářadí pro JSDH k zásahům při 
povodních. Starosta sdělil, že nářadí je k dispozici. Stačí si ho jen předat a ostatní potřebné se 
dokoupí. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

Bc. Jan Beran se zeptal na pozemky, které byly předmětem směnné smlouvy  
s panem Lubomírem Smékalem. Starosta informoval, že směna byla již zapsána v katastru 
nemovitostí. Není však provedena grafická vizualizace hranic pozemků. Starosta se spojí s  
Ing. Petrem Unzeitigem, který připravuje projekt k dalšímu jednání. Druhým vznešeným 
dotazem byla možnost vytvoření nové zastávky v nové dědině. Starosta odpověděl, že zatím 
nejsou žádné bližší informace ze správy silnic. Tazatel sdělil, že zajistil podklady k této 
problematice a předá je starostovi. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

Ing. Marek Papoušek se informoval, jestli obec plánuje zavedení ulic v obci pro lepší orientaci 
občanů, kteří nejsou zdejší. Starosta odpověděl, že zatím jsme o tom neuvažovali. Zjistí, co 
případné změny obnáší. Pan Papoušek také navrhl, dát odměnu hasičům, kteří pomáhají při 
letošních povodních. Starosta uvedl, že pomáhají nejen členové z řad hasičů, ale pomocných 
prací se účastní i běžní spoluobčané. Je třeba zvážit a promyslet jakým vhodným způsobem tento 
návrh realizovat. Další jeho vznesený dotaz byl na připravovanou změnu ve zdejší části  
Ve Dvoře. Tato část má být vedena jako jednosměrná komunikace. Vjíždět se bude dle projektu 
ze strany od obecního úřadu a vyjíždět u Maňků - u hájovny. Zastupitel upozornil, že je tam 
špatný výhled přes bujně rostoucí zeleň. 
 
 
Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání ve 20:20 hodin ukončil. 
 
V Rájci dne 16. září 2024 
Zapsala: Ivana Bubelová 
 
 
 
 
 
..........................................................                                  ................................................... 

        ověřovatelé zápisu                              starosta obce 
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